
      
           ROMÂNIA 
       JUDEŢUL OLT 
CONSILIUL LOCAL AL 
COMUNEI  DEVESELU 
 

PROCES-VERBAL 
Încheiat astăzi 30.01.2015 la Şedinţa ordinară a Consiliului local 

 
Şedinţa a fost deschisă de secretarul comunei Deveselu, Gheorghe Eugenia, care a făcut 

prezenţa, arătând că sunt prezenţi cei 12 consilieri locali  şi cei 13 aleşi, absenând doamna consilier 
Andrei Lămbica Neti. 

Având în vedere prevederile art. 40 alin.(1) din Legea 215/2001 şedinţa se poate desfăşura în 
condiţii legale având în vedere numărul consilierilor prezenţi. Şedinţa ordinară a fost convocată de 
Primarul comunei Deveselu prin adresa nr. 32 din 23.01.2015 în baza Dispoziţiei nr. 11/23.01.2015. 

 În convocare au fost specificate data, ora, locul desfăşurării, precum si ordinea de zi propusă 
a se discută, conform prevederilor legale. Lucrările şedinţei sunt publice. 

Preşedinte de şedinţă este d-nul consilier Tenea Gheorghe. 
Doamna Secretar dă citire procesului verbal de la şedinţa de îndată din 21.01.2015, care 

supus la vot, este aprobat în unanimitate, fără adăugiri sau observaţii. 
Preşedintele de şedinţă dă citire ordinei de zi şi anunţă faptul că se completează cu un proiect 

de hotărâre:  
1. Proiect de hotărâre referitor la: preluarea, fără plată, în proprietatea  publică a UAT 

Deveselu si în administrarea Consiliului local al comunei Deveselu, a unei autospeciale de stins 
incendii cu spumă, de la  Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă "General Eremia  Grigorescu" 
Galaţi. 

Supusă la vot, ordinea de zi, cu modificările făcute, este aprobată în unanimitate. 
Se trece la discutarea ordinei de zi. 
1.Proiect de hotărâre referitor la: validarea Dispoziției nr. 289 din 29.12.2014 privind 

rectificarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al comunei Deveselu pe anul 2014. 
Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 
2.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice pentru 

anul 2015 din cadrul   aparatului de specialitate al Primarului comunei Deveselu. 
Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 
3.Proiect de hotărâre referitor la: actualizarea Planului de analiză şi acoperirea riscurilor la 

nivelul comunei Deveselu. 
Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate  
4.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea drepturilor băneşti aferente cadrelor didactice  

şi a personalului didactic  auxiliar care solicită decontarea  cheltuielilor de deplasare din localitatea 
de reşedinţă la  locul de muncă şi de la locul de  muncă în localitatea de reşedinţă,  pentru luna 
decembrie  2014. 

Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 
5.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea cotei de combustibil pentru scuterele din 

dotarea Primăriei comunei Deveselu. 
Domnul Primar: Masina din dotarea primăriei a fost casată în anul 2014 (fiind într-un stadiu 

avansat de uzură), în speranţa accesării "programului rabla". Dosarul a fost respins datorită amenzii 
pe care o avem dată de ANRMAP. Pentru a putea efectua deplasările, am preluat de la SC Deves 



Prestserv SRL cu contract de comodat un autoturism, fără a avea alte cheltuieli pe primărie decât 
cota de combustibil de 75 litri/lună. 

Avem achiziţionate în anul 2014 două scutere. Legislaţia actual nu prevede un consum pentru 
astfel de mijloace de transport ca şi normative. 

Venim în faţa dumneavoastră pentru aprobarea cotei de consum a scuterelor şi propunem 25 
litri/scuter, ţinând cont de media numărului de kilometri parcurşi lunar şi de consumul mediu /100 
km al unui scuter. 

Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 
6.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea propunerii de schimbare a destinţiei corpului de 

clădire amplasat în partea stângă a imobilului situat în comuna Deveselu, satul Comanca, str. Nichita 
Stănescu nr. 118. 

Domnul primar: Avem nevoie de acest corp de clădire. Accesul se face separate, atât în curte 
cât şi în clădire. Numai schimbându-i destinaţia îl putem închiria şi adduce bani la buget. 

Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 
7.Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea finanţării Programului "Şcoală după Şcoală" la 

nivelul Şcolii Gimnaziale Deveselu, judeţul Olt. 
Domnul Primar: Cu acest program am pornit în anul 2014 şi am ajuns în acest moment la 30 

de elevi. Cheltuiala / elev este de 8 lei/zi. Dacă vor fi solicitări peste acest număr se vor stabili 
criteria de selecţie, pentru ca nu se poate susţine financiar acest program pentru toţi elevii şcolarizaţi 
în această şcoală. Copii se simt bine, hrana este corespunzătoare. Contractul de catering este încheiat 
cu firmă autorizată. Supravegherea este asigurată de cadrele didactice ale şcolii fără costuri 
suplimentare. 

Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 

 8. Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea burselor şcolare şi cuantumul acestora în anul 
2015. 
 Domnul Primar: În acest an avem 74 dosare. Şcoala a făcut selecţia dosarelor. Au fost depuse 
85 dosare dar numai 74 au îndeplinit criteriile. Se pot susţine până la 80 de burse sociale în cuantum 
de 25 lei/bursă. 

Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 

 9. Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea transferării activităţii extrabugetare în 
activitatea bugetului local. 
 Pentru a putea finanţa contractele de leasing pe care le avem în derulare trebuie să asigurăm 
plata din bugetul local pentru a nu pierde utilajele achiziţionate. 
 Nu mai putem realiza venituri din autofinanţate care să asigure această cheltuială. 

Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 
10.Raport privind activitatea desfășurată de către asistenții personali din Primăria comunei 

Deveselu, în semestrul II al anului 2014. 
Raportul este prezentat de domnişoara Diaconu Daniela care punctează faptul că nu au fost 

situaţii în rândul asistenţilor personali de neîndeplinire a obligaţiilor faţă de persoana cu handicap. 
Domnul Primar: Anul trecut cheltuielile cu asistenţii personali au fost suportate de  stat în 

proporţie de 75%, acum vor fi de 90%. Estimăm o cheltuială anuală de 80.000 lei, inclusiv 
contribuţiile la stat. 

     11. Proiect de hotărâre referitor la: preluarea, fără plată, în proprietatea  publică a UAT 
Deveselu si în administrarea Consiliului local al comunei Deveselu, a unei autospeciale de stins 
incendii cu spumă, de la  Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă "General Eremia  Grigorescu" 
Galaţi. 



 Domnul Primar: Am fost înştiinţaţi că putem prelua fără plată o autospecială pentru stins 
incendiile. La nivelul comunei nu avem o dotare corespunzătoare în acest sens, pentru că nu avem 
fonduri suficiente. Este un autovehicul vechi, dar care mai poate fi folosit pe un teritoriu restrains. 
 Prioritatea predării se face de către ISU Galaţi în funcţie de solicitări. 

Dacă nu  sunt întrebări, supun la vot proiectul de hotărâre. 
Supus la vot, proiectul de hotărâre este aprobat în unanimitate. 
 

            11.  Discutii, intrebari, interplari. 
Domnul Primar : În anul 2014 am avut o depăşire de 43,86 litri combustibil pe care o vom 

recupera din cota aferentă luni ianuarie 2015. 
Avem în vedere construirea unui centru civic. Se poate lua terenul fostului sediu CAP din str. 

Eroilor. Sunt circa 8 – 9 mii mp teren, clădirile trebuiesc demolate fiind într-o stare avansată de 
degradare. Se va face un raport de evaluare, costurile, cam 1000 lei/raport. După ce plătim acest 
teren şi devenim proprietari ne putem apuca să construim un centru civic. Eu m oblig să obţin 
finanţarea acestui proiect. Dacă demarăm procedurile în maxim 2 ani putem realiza acest proiect. 

Pentru terenul de la Comanca, BCR doreşte o întâlnire. Dacă achiziţionăm terenul, îl putem 
revinde pentru locuri de casă, cu prioritate pentru tinerii din comună. Terenul beneficiază de toate 
utilităţile necesare, apă, canal, electricitate şi în curând şi gaze naturale. 

Domnul Baroană Petre – consilier personal primar : Proprietarul terenului de la moară 
cumpărat de la Primărie cu ani în urmă doreşte să-l vândă. 

Domnul Primar : Dacă îl vinde la aceeaşi valoare cu care l-a achiziţionat de la Primăriei, 
propun să-l luăm. 

Domnul consilier Vlad Constantin : Ce facem cu clădirea de alături de primărie – fosta 
brutărie, o să ajungă o ruină, ne strică imaginea centrului comunei. 

Domnul Primar : Proprietarul este din Caracal şi cere un preţ foarte mare, care nu se justifică. 
Aceste trei proiecte doresc să le demarez. 
Gazele au o mică întârziere. Ministerul Economiei s-a reorganizat în Ministerul Energiei. 
Anul acesta va fi modernizat SRMP de la Caracal şi va fi trasă conducta până la UM. 
Un alt proiect :  terminarea modernizării drumurilor. Pentru lucrările realizate în prezent 

avem o garanţie de 10 ani. În acest an se finalizează cele trei proiecte aflate în derulare : apă, canal şi 
drumuri. 

Societatea Consiliului Local SC Deves Prestserv SRL va avea de lucru şi va executa şanturile 
în comună. 

Vă propun înfiinţarea unei noi societăţi, cu acţionar unic Consiliul local, care să execute 
lucrările pe domeniul public şi privat al comunei şi care să nu fie plătitoare de TVA. Nu ştiu dacă 
poate avea aceeaşi persoană administrator. 

Domnul primar : Avem cererea domnului Pavel Marian. Este bine să fiţi puşi în temă să 
cunoaşteţi toate aspectele problemei pentru a nu intra în conflict de interese. 

În anul 2007, mai precis în 21.01.2017 s-a depus cerere pentru cumpărarea a 2400 mp teren. 
Prin HCL nr. 5 din 30.01.2007 s-a aprobat vânzarea acestei suprafeţe de teren prin atribuire directă 
domnului Pavel Marian. Partea proastă este că, vânzarea urma să se facă după un raport de evaluare 
şi nu s-a făcut. Suma plătită în anul 2008 de 2500 lei a fost depusă la primărie, fără a făcut un raport 
de evaluare a terenului. 

În anul 2012, la sfârşit, domnul Pavel Marian a dorit contractul de vânzare – cumpărare. Am 
demarat procedura de elaborare a Raportului de evaluare de către un expert autorizat. 

Valoarea rezultată, din raportul de evaluare este de 18.600 lei. 
În momentul în care i s-a solicitat să achite c/valoarea terenului a motivat lipsa banilor şi 

cerut eşalonarea până la 28.04.2016. 
Dumneavoastră veţi decide dacă acceptaţi sau nu. 
Domnul preşedinte de şedinţă propune vot secret, fiind vorba de persoană. 
Se trece la tipărirea buletinelor de vot, iar opţiunea aleasă se face prin încercuire DA sau NU. 



Supusă la vot secret, cererea de eşalonare obţine : 
- 10 voturi împotriva eşalonării la plată ; 
- (abţineri) nu şi-au exprimat opţiunea – domnul consilier Ţenea Gheorghe şi Nicola Florin 

având grad de rudenie cu domnul Pavel Marian. 
Nu au mai fost alte discutii cu privire la proiectele initiate, drept pentru care domnul 

presedinte de sedinta Tenea Gheorghe declara inchise lucrările sedinţei ordinare. 
  
 
 
                PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                      SECRETAR, 
 
                      Gheorghe TENEA                                                            Eugenia GHEORGHE 

 
 
 

 


